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ZAPISNIK 

S 2. (IZVANREDNE) SJEDNICE 8. SAZIVA SAVJETA ZA RAZVOJ CIVILNOGA  

DRUŠTVA  

 

održane online 6. ožujka 2024. (srijeda) s početkom u 11:00 sati 

 

                                                          Dnevni red 

 

 

 

1. Prijedlog Uredbe o kriterijima za utvrđivanje korisnika i načinu raspodjele dijela 

prihoda od igara na sreću za 2024. godinu.  

 

 

 

 

Prisutni članovi/članice: Mario Beko (Nacionalna zaklada za razvoj civilnoga društva), 

Tomislav Družak (Ministarstvo turizma i sporta), Nemanja Relić (Ured potpredsjednice Vlade 

RH), Helena Beus (Ured za udruge), Željka Josić (Središnji državni ured za demografiju i 

mlade), Josip Miličević (Djelovanje mladih), Jozo Totić (Djelovanje udruga proizašlih iz 

Domovinskog rata), Mirjana Jakovčev (Skrb o djeci), Nikola Tadić (Skrb o osobama s 

invaliditetom), Dubravko Šimenc (Sport), Jasna Malus Gorišek (Tehnička kultura), Daniel 

Martinović (Zaštita i promicanje ljudskih prava), Danko Relić (Zaštita zdravlja i unaprjeđenje 

kvalitete života), Ivan Soldo (Zaklade), Sanjin Rukavina (Ministarstvo pravosuđa i uprave), 

Domagoj Mikulić (Ministarstvo regionalnoga razvoja i fondova Europske unije), Iva 

Ivanković (Ministarstvo znanosti i obrazovanja), 

 

Prisutni zamjenici/e članova: Lina Lena Soukup (Ministarstvo hrvatskih branitelja), Vesna 

Lendić Kasalo (Ured za udruge), Miroslav Smetiško (Ministarstvo rada, mirovinskoga 

sustava, obitelji i socijalne politike), Lana Letilović (Ured predsjednika Vlade RH), Elizabeta 

Kos (Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja), Gabrijela Medunić-Orlić (Zaštita okoliša 

i održivi razvoj), Mihaela Turniški (Turizam),  Darko Šeperić (Sindikati), Ines Loknar-

Mijatović (Ured za ljudska prava i prava nacionalnih manjina), Ozren Pavlović Bolf 

(Ministarstvo turizma i sporta), Sanja Keretić (Zaštita potrošača),  Vanja Mladineo 



 
(Demokratizacija, vladavina prava te razvoj obrazovanja), Mirela Gudan (Udruge 

poslodavaca), Darija Cokol (Nacionalna zaklada za razvoj civilnoga društva), 

 

Gosti: Danijela Stepić (Ministarstvo financija) 

 

Prisutni iz Ureda za udruge: Tereza Missoni, Jelena Princivali, Goran Denis Tomašković, 

Petra Vitas, Petra Bratoš, Željka Šipić, Jasmina Tončić 

 

 

 

Ukupno je bilo prisutno 27 od 37 članova (ili zamjenika članova) Savjeta s pravom glasa  
 

 

Sjednica se prenosila u živo, snimku možete pogledati ovdje. 
 

 

Ravnateljica Ureda za udruge, Helena Beus, pozdravila je sve prisutne članove i zamjenike 

članova Savjeta i državnu rizničarku Danijelu Stepić. 

 

Danko Relić uvodno se obratio prisutnima na sastanku. Jedina točka dnevnog reda na ovoj 

Sjednici je prijedlog Uredbe o kriterijima za utvrđivanje korisnika i načinu raspodjele dijela 

prihoda od igara na sreću za 2024. godinu. Ured za udruge Vlade Republike Hrvatske u 

izravnom kontaktu s tijelima državne uprave, Vladinim uredima i drugim javnim tijelima 

temeljem 29 sektorskih analiza izradio je Prijedlog Uredbe. Savjet će na Sjednici u okviru 

spomenute točke dnevnog reda raspraviti Prijedlog Uredbe te iskazati mišljenje na dokument. 

 

 

Helena Beus objasnila je zbog čega je sazvana online Sjednica i da je otvoreno javno 

savjetovanje u trajanju od 8 dana zbog žurnosti donošenja Uredbe, kako bi se bez kašnjenja u 

doznačavanju financijskih sredstava mogli provesti planirani natječaji sukladno iskazanim 

potrebama u sektoru, koje se planiraju rješavati financiranjem projekata i programa organizacija 

civilnoga društva, također i podmirile preuzete financijske obveze kroz višegodišnje 

financiranje organizacija civilnoga društva. 

Prijedlog Uredbe o kriterijima za utvrđivanje korisnika i načinu raspodjele dijela prihoda od 

igara na sreću za 2024. godinu izradio je Ured za udruge Vlade Republike Hrvatske u izravnom 

kontaktu s tijelima državne uprave, Vladinim uredima i drugim javnim tijelima na temelju 

analize iz dostavljenih obrazaca Godišnjeg plana natječaja s naznakom naziva natječaja iz svih 

izvora financiranja i obrazaca Sektorske analize u kojima se obrazlaže popis prioriteta i potreba 

u području nadležnosti institucija koje se planiraju rješavati financiranjem projekata i programa 

organizacija civilnoga društva iz pojedinih izvora financiranja, uključujući i potrebe za 

financiranjem iz izvora 41.  

1. 38,20 % onima koje promiču razvoj sporta 

2. 3,44 % onima koje pridonose borbi protiv zlouporabe droga i svih drugih oblika ovisnosti 

3. 10,81 % onima koje se bave socijalnom i humanitarnom djelatnošću 

4. 18,66 % onima koje se bave problemima i zadovoljavanjem potreba osoba s invaliditetom 

https://www.youtube.com/watch?v=nTh1rkFXYVQ


 
5. 2,50 % onima koje se bave tehničkom kulturom 

6. 14,45 % onima koje se bave kulturom 

7. 1,94 % onima koje se bave izvaninstitucionalnom naobrazbom i odgojem djece i mladih 

8. 10,00 % onima koje pridonose razvoju civilnoga društva. 

 

Danijela Stepić zahvalila se Uredu za udruge na pripremi prijedloga Uredbe o kriterijima za 

utvrđivanje korisnika i načinu raspodjele dijela prihoda od igara na sreću za 2024. godinu. 

Naglasila je da su u Uredbi uračunata i sredstva koja su prenesena iz prošlih razdoblja ali i 

iznosi preuzetih ugovornih obaveza i prema tome su se utvrđivali postoci. Nominalni iznos je 

poznat tek kada godina krene i ovisno o tome kako se prihod od igara ostvaruje. 

 

Gabrijelu Medunić-Orlić zanimalo je zbog čeka se neutrošena sredstva ne raspoređuju 

proporcionalno na sve sektore, nego samo na određene. 

 

Tomislav Družak objasnio je da krovna sportska udruženja odnosno cijeli hrvatski sport ovisi 

o ovim sredstvima i da su se u zadnje vrijeme morali snalaziti jer su ostali bez sredstava. 

Naglasio je da 250 000 sportaša, što uključuje volontere, djecu, Hrvatski školski sportski savez, 

Hrvatski olimpijski odbor, Hrvatski paraolimpijski odbor, Hrvatski sportski savez gluhih, i 

Hrvatski akademski sportski savez, financirano je iz ovih sredstava.  

 

Nikola Tadić je pohvalio preusmjeravanje sredstava prema osobama s invaliditetom i zanimalo 

ga je koja je održivost ideje iz članka 4. odnosno tog modela financiranja u budućnosti i dali će 

moći u buduće aktivnije sudjelovati u sektorskim analizama. 

 

Sanja Keretić iskazala je nezadovoljstvo postocima koji su izraženi za zaštitu potrošača 

(1.39%), što ispada između 100 i 200 tisuća eura. Rekla je da su Udruge za zaštitu potrošača na 

niskim granama a da svi mi spadamo u potrošače. Naglasila je da u prošloj godini nije raspisan 

niti jedan natječaj za zaštitu potrošača jer se uvodio euro. Smatra da se taj iznos treba povećati. 

Potužila se da se na udruge za zaštitu potrošača gleda sa podsmjehom i da nisu dovoljno važne 

da bi se na njih trošilo vrijeme i novac. 

 

Jasna Malus Gorišek osvrnula se na članak 4. i rekla da je to u odnosu na prijašnje godine 

puno gore jer da se neutrošena sredstva dijele samo na četiri skupine, a svi ostali će dobiti manje 

sredstava. 

 

Mirjana Jakovčev se zahvalila na sustavnoj podršci koja će se dogoditi, i pitala dali će to biti 

i dalje za sve udruge. Spomenula je da su na tri godine dobile od Nacionalne zaklade sustavnu 

podršku i zanimalo ju je dali će se po isteku od tri godine nastaviti financiranje. Rekla je da je 

dosta udruga koje se bave osobama s intelektualnim poteškoćama ušlo u mrežu pružatelja 

usluga te bi iz tog razloga trebalo povećati iznose, ako je to moguće. 

 

Helena Beus objasnila je da se takva preraspodjela neutrošenih sredstava odredila prema 

sektorima koja imaju najveće potrebe i koja imaju  izvršenja preko 90%. Rekla je da su ovo 

konzervativne projekcije a u apsolutnim iznosima u konačnici će svi dobiti više. 

 



 
Danijela Stepić još jednom je obrazložila kako je došlo do toga da se na određene sektore 

preraspodjele neutrošena sredstva, temeljem svih analiza iz prošlog razdoblja utvrđeno je koji 

su to potrebe sektora koje imaju utrošeno preko 90 % namijenjenih sredstava. S obzirom da je 

to novina, vidjet će se kroz godinu kako će se pokazati u praksi. 

 Isto tako još se ne zna točan iznos preostalih sredstava jer postoji još i dio rezerviran za 

potrošnju.  

 

Sanja Keretić je još jednom pokušala objasniti problem vezan uz sektor za zaštitu potrošača, 

da se projekti ne raspisuju jer je Ministarstvo nema dovoljno zaposlenih koji bi administrativno 

odrađivali sve vezano uz projekte za zaštitu potrošača te da samo Ministarstvo traži da se taj 

iznos smanji kako bi bilo i manje projekata. 

 

Mirjana Jakovčev moli da joj se objasni kako se Uredba donosi na godišnjoj razini ako je u 

planu kontinuirana održivost. 

 

Helena Beus objasnila je da Uredba koja se donosi na godišnjoj razini nije u koliziji sa 

projektima koji se ugovaraju na višegodišnje razdoblje. 

 

 Mario Beko osvrnuo se na pitanje Mirjane Jakovčev i objasnio da kad se govori o sustavnoj 

podršci da se radi o jednom obliku održivog financiranja i da se u tom slučaju radi o financiranju 

u rasponu od nekoliko godina. Napravljen je iskorak sa sustavnim financiranjem, nastavkom 

financiranja institucionalne podrške koje su korisnici imali kod Nacionalne zaklade nakon koje 

se prelazi u sustavno financiranje što se smatra održivim financiranjem udruga. Naglasio je da 

Nacionalna zaklada intenzivno radi na razvoju sustavnog financiranja kako bi omogućili 

održivost ali da isto tako ovisi o proračunskim sredstvima. 

 

Gabrijelu Medunić-Orlić nadovezala se na Jasnu Malus Gorišek i rekla da se susreću s istim 

problemom da se Ministarstvo uopće ne trudi osigurati sredstva za zaštitu okoliša a da promjena 

nužna kako za potrošače tako i za zaštitu okoliša. 

 
Elizabeta Kos kao predstavnica Ministarstva gospodarstva obećala je da će prenijeti zaključke 

sa ove sjednice i povratno se očitovati. 

 
Sanja Keretić još je jednom ponovila sustavne probleme koji su prisutni u Ministarstvu 

gospodarstva ali i probleme u Udrugama koje se bave zaštitom potrošača kao npr. da na većinu 

natječaja ne mogu aplicirati jer ne zadovoljavaju osnovne uvjete. 

 

Helena Beus je obećala da će se sve molbe iznijete na ovom sastanku komunicirati na nekoj od 

sljedećih sjednica Savjeta jer je svima u interesu zadovoljstvo krajnjih korisnika. 

 

Danijela Stepić  je zaključila da nakon ovog sastanka ima novu predodžbu o tome na koji način 

u budućnosti preraspodijeliti sredstva te smatra ovaj sastanak vrlo korisnim. 

 

Dubravko Šimenc i Danko Relić završno su rekli par rečenica o važnosti sporta i zahvalili se 

svima koji su radili na ovoj Uredbi. 

 

Helena Beus također se zahvalila sudionicima na konstruktivnoj raspravi i svima koji su 

pridonijeli da ova Uredba ugleda svjetlo dana. 

 



 
Sjednica je završila oko 12:00h. 

 

Zapisnik sastavio:                                                           Predsjednik Savjeta: 

 

Tereza Missoni v.r.                    Danko Relić v.r. 

 

 

 

 

 


